
災 害 防 救 科 技 與 管 理 學 刊

臺灣災害管理學會理監事會有感於學界防災成果卓著，期透過發行《災害防救科技與管理學刊》論述，並傳達防救災相關工作

推動情形與重要資訊，提供防救災相關科研技術與建置知識平台，以成為災害防救期刊第一品牌自許。《災害防救科技與管理

學刊》於2012年3月創刊，每年定期於3、9月由臺灣災害管理學會出版，文章領域涵括防救災體系、防救災規劃、社會經濟衝

擊、資訊應用、心理創傷或其他災害防救科技與管理相關領域等之學術論述。本刊期盼國內外學者賜稿，共同為災害防救之研

究發展努力。因應國際重要學術期刊學術論文數位平台影響力，以及專業知識的永續發展趨勢；經2023年第3次理監事會決議，

本刊自今年度（2024年第13卷第1期）起，全面改為電子出版，以實踐本土永續發展與因應氣候變遷的環境保育理念，加速學術

刊物發行時間與降低出版成本。本刊將持續秉持災害防救教育與學術論述推廣為本，未來以電子數位化期刊論文形式，提供會

員們更多元和簡捷迅速的期刊資訊服務；感謝各位會員先進及訂閱戶長期支持，如有造成不便之處敬請海涵。
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On the basis of extraordinary jobs done by the academic field for the prevention of disasters, the Board of Directors and Supervisors from 
Disaster Management Society of Taiwan anticipates not only to deliver the promotional situations as well as important information for jobs 
related to disaster prevention & relief through the issuance of papers with “Journal of Disaster Management,” but to offer scientific research 
technologies related to disaster prevention & relief as well as to set up a knowledge platform. In response to the increasing influence of 
digital platforms for academic papers in international prestigious journals and the sustainable development trend of specialized knowledge, 
and following the resolution of the third Board of Directors meeting in 2023, starting from the this year (Volume 13, Issue 1, 2024), this 
journal will undergo a comprehensive transition to electronic publication. This move is aimed at realizing the principles of local sustainable 
development and addressing climate change through environmental conservation. The shift to electronic publishing is also intended to expedite 
the release of academic publications and reduce publishing costs. The journal will continue to uphold the promotion of disaster prevention and 
rescue education and academic discourse as its core mission. In the future, adopting a digital format for journal articles, we aim to provide our 
members with more diverse and convenient access to journal information. We express our gratitude to all advanced members and long-term 
subscribers for their support, and we sincerely appreciate your understanding in case of any inconvenience caused by this transition.
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